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Sotelk 27.02.2019 § 11

(Lisätiedot; hoivapalvelupäällikkö, puh. 0400 330 655)

Varavaltuutettu Matti Pääkkölä on tehnyt 9.12.2018 aloitteen, joka
kos kee kehitysvammaisten asumispalvelujen järjestämistä. Va ra val-
tuu tet tu Maarit Niskanen on yhtynyt aloitteeseen. Aloitteessa esi te-
tään asumispalvelutarpeen päivittämistä ja suunnittelutyöhön ryh ty-
mis tä. Aloite on esityslistan liitteenä.

Vanhus- ja vammaispalvelut on järjestänyt joitakin vuo sia sitten tu-
tus tu mis käyn nin Muonioon, Aspan pal ve lu asu mis yk sik köön, jossa
asuu kehitysvammaisia ihmisiä. Käynnin tarkoituksena oli kartoittaa,
mil lai ses ta asumisesta on kyse ja millaisia asunnot ovat. Mukana ol-
leil le ei ole tuolloin eikä myöhemminkään luvattu mitään sii hen suun-
taan, että kunta alkaisi rakentamaan palveluasumista ke hi tys vam-
mai sil le ihmisille. Sitä on tarjottu yhtenä vaihtoehtona yk si tyi sil le pal-
ve lun tuot ta jil le, vielä tuloksetta. Kunnan tavoitteena on ottaa mu kaan
kehitysvammaiset ihmiset suunnittelemaan asu mis pal ve lu ja.  

Nykyinen asumismuoto palvelutalo Metsolassa on todettu riittäväksi
te hos te tun eli autetun palveluasumisen osalta, vaikka paikkoja sieltä
va pau tuu kin harvakseltaan. Sille, että asutaan edel leen van hem-
man/van hem pi en kans sa on monta eri motiivia, yk si niistä on ta lou-
del li set tuet. Oh jat tua palveluasumista tarvitsisi arviolta 8-10 ke hi tys-
vam mais ta ihmistä, heis tä ainakin 4 asuu jo palvelutalo Met so las sa.

Aloitteen mukaisesti voidaan selvittää kehitysvammaisten ihmisten
pal ve lu asu mi sen oi kean suun tai nen tarve tällä hetkellä, selvityksen
te kee avopalveluohjaaja Anja Kes ki ta lo 31.5.2019 mennessä ja se
tuo daan sosiaali- ja ter veys lau ta kun nal le tiedoksi. Moni ke hi tys vam-
mai nen nuori ha luaa kuitenkin myös vaihtaa paikkakuntaa ja tämän
olem me heille suo neet.

Perusturvajohtaja:
Sosiaali- ja terveyslautakunta päättää, että kehitysvammaisten ajan-
ta sai nen  palveluasumistarve selvitetään avopalveluohjaajan toi mes-
ta 31.5.2019 mennessä.



Päätös:
Esitys hyväksyttiin.
__________

Sotelk 29.05.2019 § 28

(Lisätiedot; avopalveluohjaaja, puh. 040 708 4691)

Valtuustossa on tehty aloite, jossa pyydetään päivittämään ke hi tys-
vam mais ten ihmisten asumispalvelutarvetta.

Nykytilanne:
Kunnan omistamassa palvelutalo Metsolassa asuu 14 toi min ta ky vyl-
tään erilaista kehitysvammaista asukasta.

Kolpene on viimevuosina purkanut laitoshoitoa ja asukkaita on siir ty-
nyt asumaan erilaisiin asumisyksiköihin.

Kolpeneella asuu vaativan erityisen tuen laitosasumisessa kaksi kit ti-
lä läis tä kehitysvammaista henkilöä.

Kolpeneen tehostetun asumisen palveluyksiköissä asuu kaksi kit ti lä-
läis tä kehitysvammaista henkilöä.

Lisäksi kittiläläisiä kehitysvammaisia on muuttanut asumaan yk si tyi-
siin palveluasumisyksiköihin lähemmäksi omaisiaan eri pak ka kun nil-
le (3).

Kehitysvammaisia aikuisia asuu yhä myös omissa kodeissaan, joko
vuok ral la tai läheisten kanssa, saaden sinne tukipalveluja.
Kehitysvammaiset lapset asuvat perheissä ja ovat vielä päi vä ko deis-
sa ja käyvät koulua.

Selvitys:
Kittilässä asuville yli 16 vuotiaille nuorille kehitysvammaisille sekä ai-
kui sil le kehitysvammaisille henkilöille lähetettiin kysely koskien asu-
mis pal ve lu jen tarvetta. Kysely lähetettiin 16 kehitysvammaiselle ih mi-
sel le, joista palautui 14.

Kaksi (2) henkilöä ilmoitti pärjäävänsä jatkossakin tuetussa asu mi-
ses sa, eli omassa kodissa tukipalvelujen turvin.

Kolme(3) henkilöä ilmoitti tarvitsevansa ohjattua palveluasumista.

Viisi (5) ilmoitti tarvitsevansa tehostettua palveluasumista
Palvelutalo Metsolaan lähetettiin kysely viidelle kehitysvammaiselle
hen ki löl le, joiden arvioitiin toimintakykynsä perusteella voida asua



oh ja tus sa palveluasumisessa.
Vastauksia tuli neljä (4) jotka kaikki ilmoittivat tarvitsevansa edelleen
te hos tet tua palveluasumista ja valvontaa sekä hoitoa ym pä ri vuo ro-
kau den, siten että hoitaja on koko ajan läsnä.
Kyselyissä kehitysvammaisia henkilöitä avusti hoitaja tai omainen.

Vastauksista poimittuja kommentteja:
”Tuettu asuminen omassa asunnossa olisi paras vaihtoehto ja avun-
saan ti riittävää tarpeen mukaan. Todennäköisesti lähivuosien aikana
avun tar ve lisääntyy ja yksin asuminen ei ole enää mahdollista eikä
tur val lis ta. Sen jälkeen ohjattu palveluasuminen vaikuttaa par haim-
mal ta vaihtoehdolta”

”Oman asunnon tarve pojalleni on tärkeä. Muoniossa käytiin kat so-
mas sa Aspa-säätiön ohjattua palveluasumista, ja se oli mieluinen
mei dän erityisaikuiselle pojalle.”

”Kaikki kotiin saadut tuet/ avut olisi hyvä saada niin paljon kuin mah-
dol lis ta, jotta läheiseni voisi asua turvallisesti kotona mah dol li sim man
pitkään”

”Tilava huone, oma wc, kaappitilaa keskustan tuntumasta, mutta rau-
hal li ses sa ympäristössä, mukavat kaverit”

”Haluan että hoitajat on aina paikalla, tunnen oloni turvattomaksi,
kos ka terveydentilani on ajoittain huono ja avun tarve on välitöntä”

”Tämmönen asumismuoto on hyvä (Metsola), missä nyt asun. Hoi ta-
jat on tuttuja. Mahdollisen sairaskohtauksen sattuessa on hyvä että
hoi ta jat ovat paikalla ja osaavat toimia tarvittaessa. Kaikki huolto on
hy vä, pesut, ruokahuolto, lääkehoito ja terveyden- ja sairaudenhoito.
Olen tyytyväinen tähän asumismuotoon”

”Haluan pysyvää asumista. Nykyinen asunto on mielestäni liian pie ni.
Halvan isomman asunnon ”

Perusturvajohtaja:
Sosiaali- ja terveyslautakunta päättää merkitä tiedoksi avo pal ve lu oh-
jaa jan tekemän selvityksen kehitysvammaisten ajantasaisesta  pal-
ve lu asu mi ses ta.

Päätös:
Sosiaali- ja terveyslautakunta päätti, että käynnistetään jatkoselvitys
noin kymmenen (10) paikkaisen asumispalveluyksikön ra ken ta-
miseen Kittilään.
__________

Khall 25.02.2020 § 77



(Valmistelija: Perusturvajohtaja Markku Tuunainen, puh. 040 847
6526)

Kolpeneen palvelukeskuksen kuntayhtymä on käynnistämässä hel-
mi kuus sa 2020 tarvekartoitusta ja hankesuunnitelmaa koko Tun tu-
ri-Lap pia käsittävän asumispalveluyksikön rakentamiseksi Kittilään.

Kunnanjohtaja:
Kunnanhallitus esittää sosiaali- ja terveyslautakunnan vastauksen
tie dok si valtuustolle.

Päätös:
Esitys hyväksyttiin.

Pöytäkirja tarkastettiin tämän pykälän osalta kokouksessa.
__________

Kvalt 02.03.2020 § 14
Päätös:
Merkittiin tiedoksi.
__________


